

بيان صحفي

مِيزَة تبرم واحدة من أكبر الاتفاقيات في قطاع التكنولوجيا بقيمة تتجاوز المليار ريال

الاتفاقية تؤكد قدرة مِيزَة على مواكبة الطلب المتزايد للذكاء الاصطناعي وتعزيز المنظومة الرقمية في دولة قطر

الدوحة، قطر – 07 سبتمبر 2026 أعلنت شركة مِيزَة، الشركة الرائدة في مجال مراكز البيانات وخدمات تكنولوجيا المعلومات المُدارة في دولة قطر، اليوم عن توقيع اتفاقية استراتيجية مع شركة عالمية رائدة في مجال الحوسبة السحابية، والذي يُعد من أسرع مزودي الخدمات السحابية نمواً في العالم، بقيمة تتجاوز مليار ريال قطري. وتمثل هذه الاتفاقية أكبر عقد في تاريخ شركة مِيزَة، بحيث توفر ميزة سعة تشغيلية تبلغ 8 ميغواط من خدمات مراكز البيانات بموجب اتفاقية تأجير طويلة الأمد.

وتشكل هذه الاتفاقية محطة مهمة في مسيرة مِيزَة وفي منظومة البنية التحتية الرقمية في دولة قطر، وتعكس الطلب المتنامي على توفير سعات مراكز البيانات بمستويات عالمية مدفوعاً بالتوسع المتسارع في مجال الحوسبة السحابية والذكاء الاصطناعي والتقنيات القائمة على معالجة كميات ضخمة من البيانات.

ومن الجدير بالذكر أن هذه الاتفاقية تؤكد قوة الطلب على البنية التحتية لمراكز البيانات التي توفرها مِيزَة، وتعكس ثقة مزود الخدمات السحابية العالمي في قدرة مِيزَة على توفير بنية تحتية رقمية تتمتع بأعلى مستويات الموثوقية والأمان والكفاءة، وقابلة للتوسع.

وسيوفر مجمع مراكز البيانات الجديد البنية التحتية اللازمة لدعم احتياجات مزود الخدمات السحابية المتنامية في مجالات الحوسبة السحابية وأحمال الذكاء الاصطناعي مع توفير أعلى مستويات الموثوقية والكفاءة وقابلية التوسع بما يساهم في دعم طموحات دولة قطر لترسيخ مكانتها كمركز إقليمي رائد للبنية التحتية الرقمية واستقطاب الاستثمارات العالمية في قطاع التكنولوجيا.

وبهذه المناسبة، صرح السيد محمد علي الغيثاني، الرئيس التنفيذي لشركة مِيزَة بقوله:

"تمثل هذه الاتفاقية الاستثنائية، وهي الأكبر في تاريخ مِيزَة، دليلاً قوياً على الطلب المتنامي على البنية التحتية لمراكز البيانات التي نوفرها، وعلى الثقة التي يضعها رواد قطاع التكنولوجيا العالميون في مِيزَة. ويعكس تأمين هذا الالتزام حجم الفرص المتاحة في السوق وأهمية الاستثمار في بنية تحتية رقمية قابلة للتوسع.

وكما أوضحنا في البيانات السابقة، فإننا نمضي قدماً نحو مضاعفة سعة مراكز البيانات الحالية أربع مرات. وسيساهم هذا التوسع في دعم أهداف رؤية قطر الوطنية 2030 وأجندة قطر الرقمية 2030، كما سيمكننا من تلبية الطلب المتسارع على البنية التحتية للحوسبة السحابية والذكاء الاصطناعي.

ويعزز التعاون مع أحد أسرع مزودي الخدمات السحابية نمواً في العالم الدور المحوري الذي تؤديه مِيزَة في تسريع مسيرة التحول الرقمي في دولة قطر، وترسيخ مكانتها كوجهة موثوقة للاستثمارات العالمية والحوسبة السحابية والذكاء الاصطناعي والبنية التحتية التكنولوجية المتقدمة. ونحن نفخر بدورنا في دعم المرحلة المقبلة من النمو الرقمي في دولة قطر، ونتطلع إلى توفير بنية تحتية تلي أعلى المعايير العالمية".

ومن خلال الجمع بين الخبرات المحلية الواسعة التي تتمتع بها ميزة وقدراتها التشغيلية، والانتشار العالمي لمزود الخدمات السحابية الرائد، تمثل هذه الاتفاقية خطوة رئيسية في تطوير منظومة البنية التحتية الرقمية في دولة قطر. وتواصل ميزة ترسيخ معايير جديدة للتميز في تصميم وتشغيل وإدارة مراكز البيانات، من خلال توفير بنية تحتية آمنة وموثوقة وقابلة للتوسع، مصممة وفق أعلى المعايير الدولية.

-انتهى-

نبذة عن شركة ميزة:

تأسست شركة ميزة كيو اس تي بي-ذ.م.م. (عامّة) في واحة قطر للعلوم والتكنولوجيا، حيث تقدم محفظة متكاملة من خدمات مراكز البيانات وحلول تكنولوجيا المعلومات المُدارة. تتطلع الشركة إلى المساهمة في دفع عجلة التنمية في الدولة والمنطقة من خلال توفير خدمات وحلول تكنولوجيا المعلومات المُدارة بمستويات عالمية، مع توفير فرص مميزة لتحقيق مستقبل واعد في قطاع تكنولوجيا المعلومات لأفراد المجتمع القطري وغيره من دول المنطقة.

تعتبر ميزة شركة مساهمة عامة مدرجة في السوق الرئيسية لبورصة قطر ومتاحة للتداول أمام العملاء والمستثمرين برأس مال قيمته 648,980,000 ريال قطري.

تمتلك الشركة خمسة مراكز بيانات معتمدة من المستوى الثالث باسم M-VAULTs، جميعها مصنفة عالمياً، ويصل مدى توفرها إلى 99.98%، ومصممة وفق أحدث المعايير الدولية الأكثر صرامة مما يمكن الشركات من الاستفادة من كفاءات أكبر وتقليل المخاطر.

تقدم شركة ميزة خدمات وحلول تكنولوجيا المعلومات المُدارة، إضافة إلى خدمات مراكز البيانات، وخدمات أمن نظم المعلومات والخدمات السحابية، هذا بجانب ما تتمتع به من خبرات واسعة في مجال المدن الذكية وتطبيقاتها والذكاء الاصطناعي.

حصلت شركة ميزة على العديد من الجوائز المرموقة العالمية ومنها جائزة أفضل مزود خدمة في مجال تكنولوجيا المعلومات والاتصالات للاتصالات لثلاثة أعوام متتالية (2023 و2024 و2025)، وجائزة أفضل حل سحابي لعام 2022 في جوائز قطر للأعمال الرقمية من قبل وزارة الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات. وأيضاً، فازت شركة ميزة على جائزة مزود خدمات تكنولوجيا المعلومات الأكثر ابتكاراً في قطر لعام 2023 المقدمة من جلوبال بزنس اوتلوك. تؤكد هذه الإنجازات المرموقة على التزامنا الراسخ بالتميز والابتكار وتقديم خدمات استثنائية لعملائنا.

لمزيد من المعلومات، يرجى زيارة موقعنا الإلكتروني: meeza.net

PRESS RELEASE

MEEZA Signs One of the Largest Agreements in the IT Sector, Worth Over QAR 1 Billion.

The agreement underscores MEEZA's ability to keep pace with the rapidly growing demand for Cloud and Artificial Intelligence Infrastructure.

Doha, Qatar – 07 September 2026: MEEZA, Qatar's leading Data Centre and Managed IT Services provider, today announced the signing of a landmark agreement with a global hyperscaler, one of the world's fastest-growing Cloud Service providers, in a deal valued at more than QAR 1 billion. The agreement represents the largest contract in MEEZA's history and will provide operational capacity of 8 megawatts of Data Centre services under a long-term leasing agreement.

The agreement marks a significant milestone for MEEZA and Qatar's Digital Infrastructure ecosystem, reflecting the growing demand for world-class Data Centre capacity driven by the rapid expansion of Cloud Computing, Artificial Intelligence, and Data-intensive technologies.

Importantly, the capacity underscores the strong demand for MEEZA's Data Centre infrastructure and the global hyperscaler's confidence in MEEZA's ability to deliver highly resilient, secure, and efficient Digital Infrastructure.

The new Data Centre campus will support the Hyperscaler's growing Cloud and AI workloads, providing the highest levels of reliability, efficiency, and scalability while contributing to Qatar's ambitions to establish itself as a leading regional hub for digital infrastructure and attract global technology investments.

On this occasion, Mr. Mohammed Ali Al-Ghaithani, Chief Executive Officer of MEEZA, stated:

"This landmark agreement, the largest in MEEZA's history, is a powerful testament to the growing demand for our Data Centre infrastructure and the confidence that global technology leaders place in MEEZA. Securing this commitment reflects the strength of the market opportunity and the importance of scalable digital infrastructure.

As outlined in our previous released statements, we are on track to quadruple our current Data Centre capacity. This expansion will support Qatar National Vision 2030 and the Qatar Digital Agenda 2030, while enabling us to meet the rapidly growing demand for cloud and AI infrastructure.

Our collaboration with one of the world's fastest-growing Cloud Service providers further reinforces MEEZA's pivotal role in accelerating Qatar's digital transformation and strengthening its position as a trusted destination for global investments, cloud computing, artificial intelligence, and advanced technology infrastructure. We are proud to support the next phase of digital growth in Qatar and look forward to delivering infrastructure that meets the highest international standards."

By combining MEEZA's deep local expertise and operational capabilities with the global reach of a leading hyperscaler, the agreement represents a major step forward in the development of Qatar's digital infrastructure landscape. MEEZA continues to set new benchmarks in the design, operation, and management of Data Centres, delivering secure, resilient, and scalable infrastructure designed to meet the highest international standards.

– ENDS –

About MEEZA

MEEZA QSTP-LLC (Public) is an established Data Centres and managed IT services provider founded in Qatar Science & Technology Park (QSTP), that aims to accelerate the growth of the country and the region through the provision of world-class services and solutions, while providing the Qatari people and others throughout the region with opportunities to undertake fulfilling careers in the IT industry.

The company has five certified data centres, known as M-VAULTs, offering a guaranteed uptime of 99.98% built to comply with the most exacting international standards enabling businesses to benefit from greater efficiencies and reduce risks.

MEEZA's offerings include Managed IT Services, Data Centre Services, Cloud Services, and IT Security Services, in addition to expertise in Smart Cities Solutions and Artificial Intelligence (AI).

MEEZA has been honoured with several prestigious awards, including the Best ICT Service Provider Award for two consecutive years, 2023,2024 and 2025, in addition to the Best Cloud Solution Award of the Year 2022 at the Qatar Digital Business Awards, presented by the Ministry of Communications and Information Technology. In addition, MEEZA won Most Innovative ICT Services Provider Award of the Year 2023 in Qatar by Global Business Outlook Awards. These prestigious recognitions highlight our unwavering commitment to excellence, innovation, and delivering outstanding services for our clients.

For more information, please visit: meeza.net